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ország partner abban, hogy se-

gítséget nyújtsunk nekik, de ott, 

ahol a baj kialakul, támogas-

suk őket a saját hazájukban, hi-

szen, ha a migrációs folyama-

tot kiváltó okokat nem próbál-

juk meg orvosolni, a válság soha 

nem ér véget. Ennek azonban 

nem lehet az az ára, hogy a ha-

zánkat veszélyeztessük. Ha nem 

védjük meg a határainkat, vagy 

elfogadjuk, hogy Brüsszel elő-

ször ezreket, majd tíz-, vagy 

akár százezreket telepítsen be 

hozzánk, olyan ajtót nyitunk ki, 

amelyet később nem tudunk 

majd becsukni, és ez elsősorban 

nem emberiességi kérdés, an-

nál sokkal racionálisabb. Képes 

lesz Magyarország akár több 

százezer teljesen eltérő nyel-

vű, kultúrájú, társadalmi hátterű 

embert integrálni? Képesek va-

gyunk arra, hogy a németekhez 

hasonlóan százötvenezer forin-

tos, vagy akár magasabb össze-

gű segélyt, munkát, lakást ad-

junk nekik? De a racionalitáson 

túl, joggal merülhet fel bárki-

ben az az elvi kérdés is: ki és hol 

döntheti el, kikkel kell együtt él-

nünk a saját hazánkban?

Erről szól a Kormány 

népszavazási 

kezdeményezése is.

A kérdés az, engedjük-e, hogy 

a fejünk felett döntsenek a sa-

ját és a hazánk sorsáról. A kö-

telező betelepítés újrarajzolná 

Magyarország etnikai, kulturá-

lis és vallási arculatát, megha-

tározná és megváltoztatná a 

gyermekeink és az eljövő ge-

nerációk életét. Ilyen döntést 

a kormány álláspontja szerint 

senki nem hozhat meg a ma-

gyar emberek nélkül. Erre nincs 

felhatalmazása sem az uniónak, 

sem az európai vezetőknek, de 

semmiféle európai testületnek 

sem. A népszavazáson erről 

mondhatják el a véleményüket 

a térségben élő polgárok.

A világpolitikánál 

maradva, engedjen 

meg egy kissé 

könnyedebb kérdést. 

Néhány nappal ezelőtt 

a miniszterelnökkel 

Moszkvában járt, 

ahol találkozott 

Vlagyimir Putyinnal. 

Milyen benyomásokkal 

tért haza?

Tanulságos volt, hiszen az em-

ber nem mindennap találkoz-

hat olyan vezetővel, aki a világ 

politikáját is befolyásolni tudja. 

Oroszország egy 147 milliós 

nagyhatalom, mi pedig egy 15 

milliós nemzet 10 milliós or-

szága vagyunk. Ennek ellenére 

Magyarország minden tiszte-

letet megkapott, a megbeszé-

lés pedig kifejezetten jó han-

gulatban telt. Az orosz–ma-

gyar kapcsolatra nem szimpá-

tia, vagy érzelmi szempontok 

alapján tekint a kormány. Ar-

ról tárgyaltunk Moszkvában, 

hogyan lehet fenntartani az 

energetikai együttműködést, 

hogyan jut a világpiaci árak-

nál olcsóbb orosz energia-

hordozó a magyar gazdaság-

ba. Szakmai és Magyarország 

szempontjából kifejezetten si-

keres és eredményes találko-

zón vagyunk túl.

Akkor térjünk is 

haza még egy kérdés 

erejéig! Új szó terjedt 

el szinte drasztikus 

hirtelenséggel a sajtóban, 

a pénzintézeteknél, az 

önkormányzati üléseken, 

de még a baráti 

beszélgetésekben is: 

a CSOK. 

A nyelvújítási szándék 

mellett mi vezette a 

kormányt a program 

meghirdetésekor?

Szeretnénk, ha az anyagi, vagy 

a lakhatási kérdések nem je-

lentenének akadályt a gyer-

mekvállalásban, a máso-

dik, vagy a harmadik gyermek 

megszületésében. Magyaror-

szág csak akkor lesz erős, ha 

a magyar családokat megerő-

sítjük, és egyre több gyermek 

születik. A program szabályait 

ezért folyamatosan finomítjuk, 

hogy egyre többen élni tudja-

nak a lehetőséggel. Megemel-

tük a két gyermek után járó tá-

mogatást, kibővítettük a forrá-

sok felhasználásának körét. A 

három gyermek vállalása ese-

tén elérhető 10+10 millió fo-

rint megfelelő alapot biztosít 

ahhoz, hogy egy térségben élő 

család saját házat építsen, vagy 

felújítsa az otthonát. A tízmillió 

forint támogatás ráadásul ala-

nyi jogon jár, nem jövedelem-

függő. A hitel természetesen 

már függ attól, kinek meny-

nyi a keresete, de a feltételek 

kedvezőbbek minden létező 

pénzintézeti konstrukciónál. A 

CSOK-hoz hasonló otthonte-

remtési program a kedvezmé-

nyes OTP hitelek óta nem volt 

Magyarországon.

A gólya mellett azért 

az építőipar is örül a 

programnak.

Kétségtelenül a támogatásnak 

van gazdaságélénkítő hatása 

is. Serkentőleg hathat az építő-

iparra, de a használt lakás pia-

cot is fel fogja pezsdíteni. Makó 

és Hódmezővásárhely ingye-

nes, vagy nagyon kedvező fel-

tételű építési telkekkel is segíti a 

fiatal családokat. Remélem so-

kan élnek majd a felkínált lehe-

tőségekkel.

SENKI NEM DÖNTHET 
A HAZÁNKRÓL 

A MAGYAR EMBEREK NÉLKÜL

Nemrég Sri Lankáról 

érkezett bevándorlók 

sétáltak a makói Maros–

hídon és egyre több 

hír szól arról, hogy 

újból megjelentek a 

migránsok a térségben. 

Mire számíthatunk?

Erősödni fog a nyomás a dé-

li határszakaszon, érezhető, 

hogy egyre több bevándor-

ló jön ismét Magyarország felé. 

Jelenleg még kisebb–nagyobb 

csoportokról beszélhetünk, ha 

azonban a biztonsági határzár 

nem épül fel, naponta 10 ezren 

lépnék át a határt, ahogyan azt 

korábban is megtapasztalhat-

tuk. A kormány megvédi az or-

szágot, megkezdtük a műsza-

ki és az élőerős védelem meg-

erősítését, de minden jel arra 

mutat, hogy fel kell építenünk 

a kerítést a teljes román–ma-

gyar határszakaszon is. A ma-

gyar–román–szerb hármas 

határ közelében nagy létszá-

mú migránscsoportok jelentek 

meg, előfordult, hogy százöt-

venen léptek át Szerbiából ro-

mán területre.

A szerb határszakasz védelmé-

ben komoly szerepet vállal-

tak a hódmezővásárhelyi lakta-

nyában szolgáló katonák is.

Valóban, nemcsak a 

bevándorlási nyomás, 

de a védekezés 

szempontjából is 

az első vonalban 

vagyunk. A vásárhelyi 

helyőrség katonák 

oroszlánrészt vállaltak 

a határ védelmében, a 

biztonsági határzár 

jelentős részét ők 

építették és kitűnő 

munkát végeztek. 

Számítunk rájuk a 

jövőben is. A műszaki 

védelem mellett az 

élőerős védelem 

megerősítésére is 

szükség lesz.

Úgy tűnik, Magyarországnak 

nem csupán a szerb–román 

szakaszon, de Brüsszelben is 

védenie kell a határt. Mind-

eközben a hazai politikai élet-

ben is állandó vitatéma a be-

vándorlás és az, hogyan keze-

li a kormány a kérdést. Hány 

frontos harcot vívnak?

Idén február közepéig több 

mint százezer migráns ér-

kezett az Európai Unióba, ez 

több, mint azoknak a száma, 

akik a múlt év első hat hónap-

jában összesen érkeztek. Aki 

ezt a problémát nem méri fel, 

vagy aktuális pártpolitikai érde-

keknek rendeli alá akár Brüsz-

szelben, akár itt Magyarorszá-

gon, az nagyon súlyos hibát 

követ el. A migrációnak kor-

látlan utánpótlása van a Kö-

zel–Keleten, vagy Észak–Afri-

kában. Ha nem teszünk sem-

mit, és teljesen eltérő vallási, 

kulturális, vagy szocializációs 

hátterű emberek milliói özön-

lenek be a kontinensre, rövide-

sen el fog tűnni az az Európa, 

amit megismertünk. És akkor 

még nem beszéltünk azokról a 

kockázatokról, ami ilyen töme-

gek lényegében ellenőrizetlen 

beáramlásából ered: a terror-

veszélyről, a bűnözés emel-

kedéséről. Sajnos mindezek-

re már több igen szörnyű pél-

dát láthattunk Franciaország-

ban, Németországban, vagy a 

kontinens északi térségében. 

Mindezek egyre komolyabb 

társadalmi feszültségek kiala-

kulásához vezetnek.

Mégis, sokan 

Európában azt mondják, 

emberiességi kérdés 

segíteni azoknak, akik 

útra kelnek, mert a saját 

hazájukban nem tudnak 

tovább élni.

Ebben nincs vita közöttünk, a 

hogyanban azonban annál in-

kább. A magyar kormány állás-

pontja világos és egyértelmű: 

segíteni kell azokat, akik éle-

tét a háború, az emberhez mél-

tatlan nélkülözés, vagy a politi-

kai üldöztetés veszélyezteti, de 

senki nem kényszeríthet min-

ket arra, hogy ezért a saját ha-

zánkat, vagy a magyar embere-

ket sodorjuk veszélybe. Magyar-

Nincs felhatalmazása az uniónak, vagy 
az európai vezetőknek, hogy eldöntsék, 
kikkel élünk együtt a hazánkban – 
emelte ki Lázár János, 
a Négyesnek adott interjújában.

A térség országgyűlési képviselőjét a 
magyar határok védelméről, a kormány 
által kezdeményezett népszavazásról, 
a Családok Otthonteremtési 
Kedvezményéről és 
moszkvai látogatásáról is kérdeztük.
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FÓKUSZBAN A VIDÉK
A Hódmezővásárhelyi Gazdasági 

Egyesület fennállásának 25. évfor-

dulója alkalmából gazdanapi fó-

rumot szerveztek február köze-

pén a megyei jogú város polgár-

mesteri hivatalának dísztermé-

ben. Az eseményen Bitay Márton, 

a Földművelésügyi Minisztérium 

állami földekért felelős állam-

titkára és Kis Miklós Zsolt, a 

Miniszterelnökség agrár–vidék-

fejlesztésért felelős államtitkára is 

előadást tartott.

Bitay Márton közölte, a Földet a gaz-

dáknak program első ütemében a föld-

haszonbérleti–pályázatokon össze-

sen 290 ezer hektár állami területet ad-

tak bérbe. Az állami földek értékesítése 

során tavaly ősz óta összesen 130 ezer 

hektárt adtak el, melyből eddig mint-

egy 170 milliárd forintnyi bevételt rea-

lizáltak. Az államtitkár hangsúlyozta, a 

földértékesítés során összességében 

találkozott az agrártársadalom igénye 

és a kormányzati szándék.

A földértékesítés második körében 

március elsejétől 142 ezer hektárra li-

citálhatnak a gazdálkodók. Csongrád 

megyében 1300 birtoktestet, összesen 

7700 hektárt hirdetnek meg – tudatta 

az állami földekért felelős államtitkár.

A Miniszterelnökség agrár–vidékfej-

lesztésért felelős államtitkára elő-

adásában kijelentette, hogy az idei 

évben megjelenik valamennyi vi-

dékfejlesztési pályázat, a rendelke-

zésre álló összesen 1300 milliárd fo-

rintnyi forrásból 610 milliárdra már 

jelentkezhetnek az érintettek. Nem-

zetgazdasági érdek, hogy a vidék-

fejlesztési beruházások minél ha-

marabb megvalósuljanak – hangsú-

lyozta Kis Miklós Zsolt. A kormány 

kiemelt célja a munkaerő–igényes 

ágazatok, úgymint állattenyésztés, 

kertészet, erdőgazdálkodás fejlesz-

tése, valamint a mezőgazdasági ter-

mékek feldolgozását segítő beruhá-

zások támogatása.

BÁL A BETEGEKÉRT
Február 6-án a Csongrád Me-

gyei Egészségügyi Ellátó Központ 

Hódmező vásár hely–Makó a Fekete 

Sasban rendezte meg hagyományos 

jótékonysági estjét, melynek bevéte-

lét ez alkalommal a betegek komfort-

érzetének növelésére fordítják.

Összesen 450 bálozó mulatott együtt 

a 2016-os Orvosbálon. A bál védnökei 

Lázár János országgyűlési képviselő, 

Miniszterelnökséget vezető minisz-

ter, Dr. Németh Gábor, tanszékvezető 

egyetemi docens, az SZTE Szentgyör-

gyi Albert Klinikai Központ Szülészeti 

és Nőgyógyászati Klinika igazgatója és 

Almási István polgármester voltak. Az 

esemény súlyát jól mutatja, hogy a szó-

rakozás mellett a területet érintő, aktu-

ális témák is szóba kerültek. Elsőként 

Dr. Kallai Árpád, a vásárhelyi és a ma-

kói kórház főigazgatója köszöntötte a 

megjelenteket. A főigazgató kiemelte, 

hogy az elmúlt időszakban a két kórház 

több mint hárommilliárd forintos re-

konstrukción esett át. – Az új, felújított 

épületek hamarosan igénybe vehetőek 

lesznek mindkét városban. – A további 

feladat, hogy fiatal orvosokat csábítsa-

nak ide, amelynek jó eszköze a kórház-

bál is. Lázár János a kormány és az or-

vostársadalom együttműködéséről be-

szélt, a magyarok egyészsége érdeké-

ben. – Szövetségesként tekintünk az 

orvosokra, és minden lehetséges for-

rással segítjük a munkásságukat – is-

mertette a politikus.

MINDEN HÁZON 
MAGYAR ZÁSZLÓ 

LENGJEN
Hódmezővásárhely közgyű-

lése négy éve döntött arról, 

hogy a nemzeti ünnepeken 

ne csak a közintézményeket 

és a társasházakat, hanem 

a magáningatlanokat is fel-

lobogózhassák a város pol-

gárai. Az önkormányzathoz 

a helyi rendelet megalkotá-

sa óta több ezer igény érke-

zett a polgároktól az ingye-

nes zászlóra.

Közeleg az év első nemze-

ti, magyarságunk egyik legna-

gyobb ünnepe, március 15-

e. Az önkormányzat remé-

nyei szerint az idei ünnepen 

még több nemzetiszínű zász-

ló lobog majd Hódmezővásár-

hely épületein, ezzel is hirdet-

ve összetartozásunkat, nem-

zeti öntudatunkat. Fontos tud-

ni, hogy a város továbbra is 

ingyenesen biztosítja a lakos-

ságnak a magyar trikolort.

A kérelmezők három módon 

igényelhetik a zászlókat. Igé-

nyelhetik online, a www.hod-

mezovasarhely.hu oldalon le-

tölthető dokumentum se-

gítségével vagy telefonon a 

(62) 530-183 számon, de akár 

személyesen is a Városháza 

portáján. Az igénylők nemcsak 

egy zászlót kapnak, hanem egy 

zászlótartót is, amelynek fel-

szerelésében is segít az önkor-

mányzat.

CSÚCSTECHNOLÓGIA ÉS ÚJ SZAKRENDELŐ

AZ EGÉSZSÉG SZOLGÁLATÁBAN

Február 19-én zárult a hódmezővá-

sárhelyi és makói, 3,243 milliárd fo-

rint értékű kórházfejlesztés. A lezá-

ró ünnepségen nyíltnapot és ingye-

nes szűrőprogramokat tartottak az 

érdeklődőknek.

Balog Zoltán, az emberi erőforrások minisztere, 

Lázár János Miniszterelnökséget vezető minisz-

terrel közösen adta át a beruházást, amelyből a 

Csongrád Megyei Egészségügyi Ellátó Központ 

Hódmezővásárhely–Makó intézményei újul-

tak meg. Felújították és a legmodernebb tech-

nológiával szerelték fel az intenzív osztályt és 

műtőt, a szülőszobát, a röntgent és a patológi-

át. A látogatók még használatbavétel előtt lát-

hatták ezeket az új osztályokat. Felépült az új 

szakrendelő, amelyben a megnyitó alkalmából 

ingyenesen volt lehetőség vércukor–, koleszte-

rinszint mérésére, PSA vizsgálatra, testzsír szá-

zalék mérésére, dohányosoknak CO mérésé-

re, vérnyomás mérésére, testtömegindex meg-

határozására, érszűkület rizikó mérésére, va-

lamint csontsűrűség rizikó mérésére. A tervek 

szerint a jelenleginél többszintesre tervezték 

az új épületet. A 2020-ig terjedő fejlesztési kon-

cepció keretében, két további szint kialakításá-

ra van lehetőség, amelyekbe fekvőbeteg osztá-

lyok elhelyezését tervezik. Hódmezővásárhely 

és Makó térségében mintegy 100 ezer embert 

lát el a két kórház.
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NAGY LEHETŐSÉG A TÉRSÉGNEK, 
ROSSZ HÍR A CSIRKÉKNEK

A Székkutason és környékén 

nevelt csirkék vágóponton 

való feldolgozás után a köz-

étkeztetésben és az ország 

háztartásaiban képviselnék 

a kiváló magyar élelmiszert.

Jelenleg tervtárgyalás alatt van 

a szociális szövetkezetként 

megalakuló konzorcium pro-

jektje, mely keretében mini vá-

góhíd épülne 85 millió forint-

ból Székkutason, itt lenne a 

program logisztikai központ-

ja is. Az üzem 10 új, a verseny-

szférához tartozó munkahe-

lyet teremtene. Pár év múlva 

havi 4000 baromfit vágnának. 

A szárnyasokat hét településen, 

Székkutason kívül Árpádhal-

mon, Nagymágocson, Dere-

kegyházon, Szegváron, Földe-

ákon és Apátfalván is nevelnék 

közmunkaprogram keretében.

Emellett a falu földjein olyan 

növényeket termelnének, amit 

a baromfineveléshez használ-

nának fel. Eleinte a térség köz-

étkeztetéséhez szállítanának 

baromfihúst, később, pár éven 

belül piacra is termelnének.

A projekt egyedülálló mintavál-

lalkozássá is válhat, mely több 

település közmunkaprogram-

jának kiváltásához is hozzájá-

rulhat a későbbiekben, majd 

részben önellátóvá, sőt vissza-

forgatható bevételt termelő-

vé teheti az abban résztvevő-

ket – tudtuk meg Szél Istvántól, 

Székkutas polgármesterétől.

A projekt a jól működő köz-

munkaprogram folytatása és 

bővítése, hiszen Székkutason 

az elmúlt években 300–600 

csirkét neveltek fel, valamint 

a mezőgazdasági program-

ban a tavalyi évben már je-

lentős pluszt is termelt, me-

lyet eszközökre, fejlesztések-

re fordítottak.

INGYEN TELKEK A FIATALOKNAK 
HÓDMEZŐVÁSÁRHELYEN ÉS MAKÓN 

Hódmezővásárhely és Makó 

Önkormányzata is csatlako-

zott a Kormány új Otthon-

teremtési Programjához. 

Ingyenesen átadható ön-

kormányzati telkek kijelölé-

sét javasolta még januárban 

Czirbus Gábor alpolgármester. 

Az önálló képviselői indítványt 

a grénium a február 10-én tar-

tott maratoni képviselő–testü-

leti ülésen fogadta el. A város 

belterületén közel 15 ingyene-

sen átadható építési telket je-

lölnek ki. – Nagyon szeretném 

azt elérni, hogy a makói fiata-

lok is éljenek az otthonterem-

tési lehetőséggel, vagyis a kor-

mányunk által nyújtandó 10 

milliós vissza nem térítendő 

támogatás, 10 milliós kedvez-

ményes hitel, valamint a lakás-

építés áfájának négy évre szóló 

5 százalékos csökkentése mel-

lé ingyenes, közművesített tel-

ket kapnának az önkormány-

zattól – fejtette ki álláspontját 

az alpolgármester. Hódmező-

vásárhelyen a Közgyűlés dön-

tése alapján első körben az ön-

kormányzat 100 bérlakását ér-

tékeli fel, majd kínálja eladásra. 

Ezek egyike sem szociális bér-

lakás, azok nem kerülnek ké-

sőbb sem ebbe a körbe. Zömé-

ben a Lázár, Hódi Pál és András-

sy utcán található ingatlanokról 

van szó, ahol jórészt fiatalok, fi-

atal családok a bérlők. Számuk-

ra az értékbecslés által felmért 

árból 20 százalék kedvezményt 

kínál az önkormányzat, de azt 

egy összegben kell kifizetni. 

Ezen felül még két területen 35 

ingyen telket is kijelölnek, me-

lyeket kedvezményes áron fog-

ják kínálni a CSOK-ot igénybe 

vevők részére.

A KOMMUNIZMUS 
ÁLDOZATAIRA EMLÉKEZTEK

A kommunista diktatúrák 

áldozataiért ünnepi meg-

emlékezést tartott a Fidesz 

– Magyar Polgári Szövetség 

Makói Szervezete a Csanád 

vezér téri kopjafáknál. A 

városban 2000 óta immá-

ron tizenhatodik alkalom-

mal gyűlt össze az emlé-

kező tömeg, hogy leróják 

a kegyeletüket az áldoza-

tok előtt.

A kommunizmus emléknapján 

azokról a tíz– és százmilliók-

ról emlékezünk meg, akik egy 

embertelen eszme uralkodása 

alatt vesztették életüket. Meg-

döbbentő ez a hatalmas szám, 

de mérhetetlen az a szenvedés, 

amit azok az emberek átéltek, 

amíg értük jött a megváltó ha-

lál – emelte ki Czirbus Gábor 

helyi elnök köszöntő beszé-

dében. Makóról több tízezer 

embert hurcoltak kényszer-

munkatáborba, ahol irgalmat-

lan körülmények között kellett 

dolgozniuk.

A történelem legkegyet-

lenebb rendszere ez, ír-

ta a kommunizmusról Mind-

szenty bíboros, aki fogság-

ban is tapasztalhatta ennek 

a hatalomnak a kegyetlensé-

gét – mondta ünnepi beszé-

dében Miklós Péter történész, 

a hódmezővásárhelyi Emlék-

pont igazgatója. Több mil-

lió magyarnak kellett azzal 

szembesülnie 1945 forduló-

jától, hogy Magyarországon, 

mint a Szovjetunió érdekszfé-

rájába tartozó államban be-

vezették a kommunizmust.

A beszédek után a résztvevők 

megkoszorúzták a kopjafákat 

és mécseseket gyújtottak az 

áldozatokért.

TÉRKÉPRE KERÜLTEK 
A HÓDMEZŐVÁSÁRHELYI 

TANYÁK
Felmérés és térkép készült 

Hód mező vásárhely külte-

rületéről, melyen szerepel-

nek a régi épületeket, lát-

ványosságok, turisztikai 

célból is érdekes pontok.

2015 májusától októberig zajlott az 

a reprezentatív felmérés, amely a ta-

nyákat és a tanyákon élők helyzetét 

és lehetőségeit vizsgálta. Jelenleg 

ezen a területen 636 tanyában 

1318 fő lakik. 15 éve volt az utol-

só, hasonló kutatás, amely a tanyák 

pusztulását mutatta, ez a tenden-

cia azonban megállni látszik. A mun-

kát a Hódmezővásárhelyi Többcélú 

Kistérségi Társulás Kapcsolat Központ 

Családsegítő Szolgálata végezte.

A kutatás eredményei alapján vásár-

helyi önkormányzat stratégiát dolgoz 

ki a tanyasi életmód, mint ősi élet-

forma megőrzése érdekében. A stra-

tégiában szerepel többek között a 

lakosok védelme, az infrastruktú-

ra javítása pályázatok segítségével, 

a közlekedés javítása és az előállí-

tott hagyományos termékek piacra 

jutásának segítése – mondta el la-

punknak Bálint Gabriella, a Kapcsolat 

Központ főigazgatója. Az interjúk 

során a tanyákon élők a biztonság 

fontosságát emelték ki, amely erősí-

tése érdekében a vásárhelyi közgyű-

lés megalkotta a mezőőri szolgálat 

újraindításáról szóló rendeletet, amit 

2016. július 1-ig felfüggesztettek. Az 

időpontig folyamatos egyeztetések 

zajlanak majd, hogy minden föld-

használó elmondhassa a véleményét: 

van-e szükség a szolgálatra.
Hódmezővásárhelyen többnapos programsorozatot szenteltek az áldo-

zatok emlékének. A kommunizmus áldozatainak emléknapja alkalmából 

szervezett megemlékezések zárórendezvénye keretében Vigyázó, mit 

mondasz arról az éjszakáról? címmel zenés, irodalmi műsorral tiszteleg-

tek a vörös terror áldozatai előtt.

Székkutas Község Önkormányzata a Szent Mihály Plébániával és a refor-

mátus egyházzal tartott közös tiszteletadást a kommunizmus áldozatai-

nak tiszteletére február 25-én.

Az érintett települések polgármesterei Székkutason egyeztetnek.
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A VÁLASZTÓKERÜLET TELEPÜLÉSEI 
A BETELEPÍTÉSI KVÓTA ELLEN

Az elmúlt egy évben az Euró-

pai Unió nem tudta megoldani 

a bevándorlási problémát, nem 

tudta megvédeni Európát. Emi-

att 2016-ban is nehéz év vár 

hazánkra, hiszen az elégtelen 

uniós válasz miatt a migráns-

veszély fokozódik. Magyaror-

szág kormánya eltökélt abban, 

hogy megvédje az országot, az 

itt élőket. Mára már nem kér-

dés, hogy a magyar határ fe-

lé újabb bevándorlók érkeznek, 

és itt, a déli határ mentén kell 

megvédeni az országot. Ezért 

erősíti meg a magyar kormány 

a déli határszakaszt, és ezért 

napirenden van Nagylak térsé-

gében is egy biztonsági határ-

zár, kerítés építése. 

„Ráadásul próbálnak olyan eu-

rópai szabályokat alkotni Né-

metország vezetésével, amely 

szerint elosztják azokat a be-

vándorlókat, amelyek már az 

EU területén vannak, vagy még 

ezután érkeznek. A kötelező 

betelepítési kvótával kapcso-

latban nagyon nagy viták és 

csaták várhatóak. Most egy-

szerre kell megvédeni az or-

szág határát délen, és Brüsz-

szelben.” – fejtette ki Lázár Já-

nos miniszter, a térség ország-

gyűlési képviselője a Vásárhelyi 

Televíziónak adott interjújában.

A nagyobbik kormánypárt már 

2 millió aláírást gyűjtött a „Véd-

jük meg az országot” elneve-

zésű petíciója során. Térsé-

günk önkormányzatai felis-

merték azt a lakossági igényt, 

hogy helyben is tegyenek meg 

mindent, álljanak a magyar 

kormány mellé, és akadályoz-

zák meg az értelmetlen, jog-

szerűtlen és veszélyes ránk 

erőltetendő kötelező kvótát. 

Ezért kivétel nélkül soron kívül 

tárgyalták és fogadták el a tes-

tületek a betelepítési kvóta el-

leni fellépést. 

A héten Orbán Viktor, Magyar-

ország miniszterelnöke beje-

lentette, hogy népszavazást 

kezdeményez a kötelező bete-

lepítési kvótáról. A referendum 

kérdését már be is nyújtották 

hitelesítésre a Nemzeti Válasz-

tási Bizottsághoz. Az állampol-

gárok arról dönthetnek, akar-

ják-e, hogy az Európai Unió 

az Országgyűlés hozzájárulása 

nélkül is előírhassa nem magyar 

állampolgárok Magyarországra 

történő kötelező betelepítését.

Természetesen azonban nem állt minden képviselő a 

magyar emberek, a választókerületben élők mellé. Az 

apátfalvi szavazást megelőzően ezt az SMS-t kapta a 

település fideszes alpolgármestere, Bálintné Siprikó 

Zsuzsanna: „Kedves barátom, kérünk, hogy a betelepítési 

kvótáról szóló közgyűlési határozat szavazásában NE 

vegyél részt. Az anyagot küldjük mailen. MSZP.” Az ügy 

pikantériája, hogy a telefon és a hozzá tartozó szám 

korábban Varga Péteré volt, aki az előző ciklusban a falu 

szocialista polgármestere volt.

Nyilván – bár be nem vallottan – a pártfegyelem okán 

nem szavazta meg a határozatot Hódmezővásárhelyen 

Kiss Andrea, az MSZP–DK–Együtt képviselője sem. 

Makón pedig a Demokratikus Koalíció képviselője, dr. 

Török Miklós, szó szerint tartotta be az szocialista 

párt utasítását: valóban demonstratívan kivonult az 

ülésteremből a kérdés tárgyalásakor. 

ÓFÖLDEÁK STABIL ALAPOKON ÁLL
interjú Simonné Sinkó Erika polgármesterrel

2014-ben Óföldeák új polgár-

mestert választott Simonné 

Sinkó Erika személyében, aki 

a helyi Návay Aranka Idősek 

Otthona vezetője. A község 

első embere lapunknak be-

szélt az elmúlt közel másfél 

év tapasztalatairól.

Hogyan látja most a tele-
pülés helyzetét?

Megítélésem szerint Óföldeák 

méretétől függetlenül sike-

rült megvalósítanunk néhány 

olyan beruházást, amely elő-

relépést jelent községünk éle-

tében. Még 2014 végén a köz-

biztonság fejlesztésére mint-

egy 3 millió forintot nyertünk 

pályázat útján, amelyet ka-

merarendszer kiépítésére for-

dítottunk. Ebből az összeg-

ből 15 kamerát létesítettünk 

a település különböző része-

in. A Belügyminisztériumtól 

Lázár János miniszter köz-

benjárásával 10 millió forint 

támogatást kaptunk, melyből 

korszerűsítettük a községhá-

za és az orvosi rendelő épü-

letét. A Mezőgazdasági és 

Vidékfejlesztési Hivatal pályá-

zatából közel 8 millió forintot 

szereztünk egy új falugondno-

ki busz megvásárlására. Az idei 

esztendő első nagy beruházá-

sa az útfelújítás. A kormány-

tól kapott 8 millió forintból a 

Béke és a Bajcsy–Zsilinszky 

utca útalapjára kerül majd zá-

róaszfalt. A 2016-os költség-

vetésünk még elfogadásra vár, 

de úgy ítélem meg, hogy sta-

bilan működik az önkormány-

zatunk. Ugyanakkor nagyobb 

fejlesztéseket nem tudunk 

megvalósítani, ehhez pályáza-

ti források szükségesek. A jö-

vőbe tekintve nagy álma a tes-

tületnek és az egész telepü-

lésnek, hogy a volt művelő-

dési házat egyszer fel tudjuk 

újítani, de ez körülbelül 100 

milliós nagyságrendű költsé-

get jelent, ami ennek a köz-

ségnek hatalmas falat. A turiz-

mus felé szeretnénk nyitni, ta-

lán ez egy kitörési pont lehet. 

Szálláshelyeket alakítanánk ki, 

és továbbá célunk még a fia-

taloknak egy aszfaltos kézilab-

dapályát is létesíteni.

Hamarosan két gyermek 
édesanyja lesz. Hogyan 
fogja összeegyeztetni a 
munkát az anyasággal?

Igen, nagyon izgatott vagyok, 

hiszen ikreket várok. A csalá-

dom minden tagja nagyon vár-

ja már a babákat, és szeren-

csére mindenben segítségem-

re vannak és lesznek. Nélkülük 

nagyon nehéz lenne. Terveim 

szerint egy–két hónap kiesést 

mindenképpen jelenteni fog 

a polgármesteri teendőimben, 

addig az alpolgármester úr fog 

helyettesíteni. A főállásom-

ból viszont várhatóan egy évre 

GYES-re megyek. Ugyanakkor 

a gyerkőcök mellett is meg-

adok minden segítséget a kol-

légáknak, nem szeretném, ha a 

munka rovására menne.

TOROS DISZNÓSÁGOK ÉS PÁ    LINKA–KAVALKÁD
A Csongrád 04. választókerület Fidesz szer-

vezete a hódmezővásárhelyi és a makói térsé-

gi tagoknak, aktivistáknak megszervezte az első 

Hagyományteremtő Disznótoros rendezvényeit.

A vásárhelyi és térségi fideszesek február 20-án mint-

egy százötvenen gyűltek össze, hogy cigányzene mel-

lett hagymás sült vért, resztelt májat és további disznó-

toros finomságokat kóstoljanak. Az apátfalvi faluház-

ban február 27-én a makói és térségi aktivisták rendez-

vényén pedig megközelítőleg százhetvenen lehettek. A 

jó hangulatú ebédeken a résztvevők által felajánlott há-

zi pálinkák gondos kóstolása mellett megvitatásra ke-

rültek az aktuális országos és helyi politikai ügyek is.

Idén első alkalommal rendeztük meg hagyományte-

remtő jelleggel a disznótoros rendezvényünket Apát-

falván. A résztvevők nagy száma és a visszajelzések 

alapján sikeresnek bizonyult, ezért igyekszünk a jö-

vőben is hasonló programokat szervezni. A mi politi-

kai közösségünk annak tagjaira épül, bennük rejlik az 

erőnk, így elengedhetetlen a kapcsolatok folyamatos 

ápolása – mondta el Czirbus Gábor, a makói Fidesz 

szervezetének elnöke.

A kötelező betelepítési kvó-

tarendszer elleni aláírásgyűj-

tés során a térségben eddig 

25 000 aláírás gyűlt össze. 
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évben annyi forrást biztosí-

tott a községnek, amit azelőtt 

több évtizedig sem. Elmondá-

sa szerint ez azért történhetett 

meg, mert a székkutasiak tud-

ják, mire van szükségük. A mi-

niszter kitért arra is, hogy tö-

rekedni kell a fiatalok munka-

vállalásának és boldogulásának 

elősegítésére, melyre kiváló a 

januártól életbe lépett családi 

otthonteremtési kedvezmény. 

Példának hozta még a 47-es 

főút felújítását, hiszen ez is azt 

a célt szolgálta, hogy a helyi-

ek könnyebben ingázhassanak 

a település és a 

közelben lévő két 

város, Hódmező-

vásárhely és Oros-

háza között.

Szél István polgár-

mester az idei ter-

vek közül kiemel-

te az Egészségház 

korszerűsí tését , 

mely 100 millió 

forintból újul meg 

kívül–belül várha-

tóan jövő tavaszra. 

A község első em-

bere tájékoztatta 

a megjelenteket, 

hogy a belterületi 

utak 85 millió fo-

rintból új aszfalt-

réteget kapnak, a 

volt lángossütőnél mini ipari 

parkot alakítanak ki, valamint 

tervbe vették a köztérivilágí-

tás–korszerűsítést. A telepü-

lésen emellett 85 millió forint-

ból vágópontot is létesítenek.

A miniszter még a fórum ele-

jén elárulta a hallgatóságnak 

és elsők között gratulált Szél 

István polgármesternek elő-

ző nap megszületett második 

kisfiához.

A térség országgyűlési képviselője, Lázár János február kö-

zepén Székkutasra látogatott, folytatva ezzel választókerü-

leti fórumsorozatát. A teltházas lakossági fórum kiemelt té-

mája Kutas idei évi megvalósításra váró tervei voltak. 

„Székkutas számára azt tűztük 

ki célul, mutassa meg a többi, 

hasonló méretű településnek, 

hogy elképzelésekkel és kitar-

tással mit lehet elérni” – fogal-

mazott a fórumon a minisz-

ter. A politikus kiemelte, hogy 

a kormány az utóbbi néhány 

AKI GYORSAN FELÉRT A HEGYRE, DE A VÖLGYBEN IS OTTHON VAN
Az egyik héten még a válasz-

tókerületében élőknek tart 

lakossági fórumot, a követ-

kezőn pedig a világ talán má-

sodik legbefolyásosabb poli-

tikusával tárgyal nyolcszem-

közt. Majd hazajön és mind-

erről be is számol azoknak, 

akik benne látják ügyeik el-

intézésének zálogát. Lázár 

János elég sikeresen vegyí-

tette a helyi ismertségen, 

valamint a konvertálható 

szaktudáson alapuló karrier 

elemeit.

Tette ezt úgy, hogy a politikai 

rekrutáció közismert grádicsai 

közül szinte semmit nem ha-

gyott ki, de sok közéleti sze-

replővel ellentétben egyáltalán 

nem felejtette el az út elejét és 

a közepét sem. A Hódmező-

vásárhelyről indult és elsőként 

a legendának számító Rap-

csák András utódául megvá-

lasztott Lázárról egy–két esz-

tendő után világossá vált, hogy 

szétfeszíti a városi lehetőségek 

adta politikai kereteket. Mond-

hatjuk azt is, hogy mesteré-

től átvette a jó gondolatokat, 

a rosszakat pedig zsebre tette, 

hogy megmaradjon figyelme 

középpontjában. Anélkül, hogy 

belebonyolódnánk ennek ana-

lizálásába, annyit szükségszerű 

lejegyezni: a helyi ellenzék po-

litikai kvalitásai körömpiszok-

nyi erőfeszítésre sem sarkallták 

sem őt, sem későbbi követő-

it. Mi több, úgyszólván sajnálta, 

hogy az akkori testületből kie-

sett az, aki esetleg néhány perc 

gondolkozásra késztethette.

Lázár János (a kép bal olda-

lán) a kormányküldöttség tag-

jaként Vlagyimir Putyinnál feb-

ruár 17-én.

Az 1990 utáni kabinetekben 

megfigyelhető volt, hogy az 

országos politikussá váló akto-

rok pozícióharcai elvonják ere-

jüket a helyi történések szem-

mel tartásától, sok esetben 

nem is képesek egyéni sikerü-

ket zsinórban abszolválni, en-

nek okán listafüggők. A jelen-

legi Orbán–kormányban Lázár 

János az egyetlen miniszter, 

aki parlamenti mandátumát 

mindannyiszor közvetlenül, 

egyéni választókerületben sze-

rezte, több esetben első kör-

ben. Mindez azt mutatja, hogy 

a politikai alrendszer egyik ele-

mének tekinthető háromszo-

ri polgármesteri megválasztása, 

illetve négy egyéni országgyű-

lési győzelme nem csupán he-

lyi ismertségét erősítette meg, 

hanem országos politikai be-

folyását is. Éppen ezért dön-

tött Orbán 2010-ben az ő sze-

mélye mellett a frakcióveze-

tői poszt vonatkozásában, ami 

a Fidesz történetében az el-

ső olyan lépés volt, hogy va-

laki egy város vezető tisztsége 

mellett egyúttal egy képviselő-

csoport élén is állhasson.

Lázár János a székkutasi fó-

rumon kívül több lakossági 

fórumot is tartott február-

ban. Hódmezővásárhelyen 

és Makón összesen hét al-

kalommal találkozhattak 

vele a polgárok.

A rendszerint teltházas fórumo-

kon a két település fejlesztései 

mellett országos témák is szóba 

kerültek, úgymint a migránshely-

zet, a pedagógusok tiltakozása, 

valamint a kormány új Otthonte-

remtési Programja.

Ismét egyre több bevándorló 

érkezik és rongálja meg a kerí-

tést, tehát elmondhatjuk, hogy 

2016 sem lesz könnyebb, mint 

2015. A jelenlegi határzár műsza-

ki megerősítésére, és új építésé-

re is sor kerülhet – mondta Lázár 

János egyik vásárhelyi fórumán. 

Az oktatás témája február ele-

jén Makón bontakozott ki, ami-

kor is a miniszter kérdéseket inté-

zett a fórum helyszínéül szolgá-

ló gimnázium tanáraihoz és igaz-

gatójához. Nem politikai háborút 

kell folytatni, hanem a gyerme-

kek sorsát kell a lehető legjob-

ban rendbe tenni, az iskolák falai 

közé nem való a politika – hang-

súlyozta Lázár János, aki hozzá-

tette, hogy mind a kormánynak, 

mind a tanároknak a gyermek a 

legfontosabb. Az egyre népsze-

rűbb új családi otthonteremté-

si kedvezmény szinte minden ta-

lálkozás alkalmával szóba került. 

A politikus kiemelte, ez az elmúlt 

25 év legkedvezőbb családtámo-

gatási ajánlata az országban.

SZÉKKUTASON JÁRT LÁZÁR JÁNOS

(a kép forrása: kormany.hu Koszticsák Szilárd/MTI)

Hódmezővásárhely ekkor ke-

rült a politikai közérdeklődés 

homlokterébe, hiszen addig 

csak jórészt azok ismerhet-

ték Lázárt, akik egyébként a 

választókerületben éltek. A 

frakcióvezetőből államtit-

kárrá, majd miniszterré kine-

vezett politikusról sokan azt 

gondolták, hogy pályája csú-

csa már olyan magasan van, 

hogy földijei gondjai nem ér-

nek el hozzá.

S itt jött a svédcsavar.

Meglepő lehet ugyan, de a Mi-

niszterelnökséget vezető mi-

niszter térlátó. Ennek pedig 

szülővárosa – s mai napig la-

kóhelye – „issza meg a le-

vét” választókerületével együtt. 

S most nem csupán arról van 

szó, hogy az egyébként szo-

cialista vezetésű Szegeddel 

traim–train fogja összekötni 

Hódmezővásárhelyt, valamint 

idetelepült az MVH, hanem ar-

ról is, az ott élők bizony elége-

detten csettintenek, hogy az 

ő választottjuk Vlagyimir Pu-

tyin orosz miniszterelnökkel 

tárgyalhat elég szűk körben. 

Ugyanis többek között azért 

dobták be hétszer is az urná-

ba a Lázár nevére kitöltött sza-

vazólapot, mert bíztak problé-

mamegoldó képességében.

Kicsiben és nagyban egyaránt.

Számukra ezért Lázár János 

az az ember, aki elég gyorsan 

felért egy hegyre, de nem állt 

meg a tetején és nézte, hogy 

milyen aprók lent az embe-

rek. Inkább úgy vélik: Lázár ké-

pes egyszerre a völgyben és a 

magaslat csúcsán is szövetsé-

geseket találni. Emellett rögtön 

lejön a völgybe, ha kell.

Forrás: promenad.hu



Kiadó: Fidesz–Magyar Polgári Szövetség Csongrád 04. választókerületi szervezete, 6800 Hódmezővásárhely, Bajcsy–Zsilinszky Endre utca 2., email: csongrad04@fidesz.hu
Felelős szerkesztő: Lázár János – Nyomda: Lapcom Zrt. – Megjelenik havonta

TÖRETLEN A CROSSTRAINING 
SIKERE HÓDMEZŐVÁSÁRHELYEN

Hétről–hétre egyre többen 

mozognak együtt a hódme-

zővásárhelyi Hódtói Sport-

csarnokban. Bagi Mátyás 

funkcionális tréner ingyenes 

crosstraining edzésein garan-

tált a jóleső izomláz.

Bagi Mátyás hat éves kora óta 

sportol, korábban birkózott, 

atletizált, futballozott és kara-

tézott is. Négy éve talált rá a 

szegedi Testakadémiára, ahol 

funkcionális edzésekre járt. 

Később megszerezte a meg-

felelő képesítést, így ma már 

oktatja is. Hódmezővásárhe-

lyen minden héten vasárnap 17 

órától megtelik a Hódtói. Leg-

utóbb több mint kétszázan iz-

zadtak együtt az edzővel.

A crosstraining lényege, hogy 

alapvető mozgásformákat ta-

nuljunk meg jól. Szabályosan 

tudjunk guggolni, vagy egy ki-

törést, egy karhajlítást elvégezni. 

Itt azokat a mozgásformákat ta-

nuljuk, amelyeket legtöbbször a 

hétköznapi élet kihívásként pro-

dukál számunkra, mint például, 

hogy egyenes háttal, megfele-

lő testtartással, sérülés nélkül ki 

tudjunk venni egy zsákot a cso-

magtartóból. Erre nagyon jó ez 

a crosstraining, egyrészt, hogy 

ezeket a mozdulatokat meg-

próbáljuk kijavítani, helyesen 

végrehajtani. Másrészt, erősít-

sük azokat az izmokat, amelye-

ket bár fontos lenne, nem vagy 

nem megfelelően használunk – 

fejtette ki a tréner. 

Itt kortól és nemtől függetle-

nül bárki részt vehet, mivel az 

edzés során mindenki a saját 

állóképességének megfelelő 

mennyiségű gyakorlatot vége-

zi el. Az órákon a legfontosabb, 

hogy az edzés jó han-

gulatban teljen.

Nekem az iga-

zi boldog-

ság az, ami-

kor látom 

azokat az 

embereket 

a trénin-

gen, akik-

ről meg lehet 

állapítani, hogy 

jó eséllyel gon-

dot okozna nekik egy órás 

edzésdíjat kifizetni, viszont bol-

dog azért, hogy végre van egy-

fajta mozgása, közben pedig 

egy közösség tagja lehet, va-

lahová tartozhat – emelte ki 

az edző. A tréner küldetéstu-

data az, hogy az edzésre járók 

megszeressék magát a spor-

tot és gondolkodjanak el azon, 

hogyan tudnának emellett 

még egyszer, netán 

kétszer mozogni a 

héten. Bagi Má-

tyás lapunk-

nak elárul-

ta, a tervek 

között sze-

repel, hogy a 

Csongrád Me-

gyei Szabadidő-

sport Szövetség tá-

mogatásával Makón és 

Szentesen is elindítsanak egy 

hasonló programot. A hatal-

mas érdeklődés miatt a vásár-

helyi szolgáltatást pedig bővítik, 

hiszen a sportcsarnok üzemel-

tetőjének jóvoltából az edzés-

sel párhuzamosan már a kon-

ditermet is ingyenesen hasz-

nálni lehet.


